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LANDSBYGDSRÅDET 

 

Tid: Tisdagen den 17 september 2024, kl. 18.00-20.00 

Plats: Stadshuset, våning 9 

 

 

Närvarande: Fredrik Hansson, Samuel Ek, Ulrika Lundberg, Ann-Sofi Öberg, Erika Hansson, 

Gudrun Hjalmarsson, Hillevi Sandström, Jenny Hallergren Norlin, Marianne Holmfrid, Mats 

Lendholm, Marianne Holmfrid, Ulrica Magnusson 

 

Frånvarande: Angelica Elvelin, Anna Säthergren, Marika Vesterberg, Miriam Boman, Stefan 

Thomas, Urban Manér  

 

Föredragande: Sandra Viklund, strateg Luleå kommun 

 

Sekreterare: Ulrica Magnusson                  

 

1. Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet. 

 

2. Val av justerare 

Att jämte ordföranden justera minnesanteckningarna valdes Jenny Hallergren Norlin.  

  

3. Information/frågor från kommunstyrelsen 

Byggande på landsbygd, Sandra Viklund 

 

- Sandra informerade om olika processer kopplat till byggande på landsbygd som 

de jobbar med på Samhällsomställningskontoret och var i arbetsprocesserna de 

är. Dels berättade Sandra om det utredningsuppdrag som de arbetar med, som 

fokuserar på att underlätta bostadsbyggande på landsbygden. Arbetet undersöker 

vilka åtgärder och kostnader som är kopplade till de olika områdena, 

framtagning av koncept, försäljning av tomter på kommunal mark, utökat VA, 

samverkan med Lulebo. De har pekat ut tre områden i Luleå kommun som de 

fokuserar på; Bränslan (Södra Sunderbyn), Niemisel och Ängesbyn. Områdena 

har olika förutsättningar och kan ses som testområden. De har en nära dialog med 

boende i området och förhoppningen är en bra paketering och kommunikation 

med målet att sälja tomter i dessa områden.  
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- Gällande pågående arbete med ”Plan för service på landsbygden” är målet att ha 

ett färdigt utkast i slutet av oktober, dialoger i Norr-, Mitt- och Sörbyarna första 

halvan av november. Efter remissrunda och dialogmöten är målet att planen ska 

tas vidare till politiken med förhoppning om beslut i Kommunfullmäktige i 

januari 2025. 

 

- Arbetet med upprättandet av en ”Plan för skärgårdsutveckling” har samma 

hållpunkter som ovanstående plan för service på landsbygden.  

 

- FÖP Bensbyn – Björsbyn  

Arbetet med den fördjupade översiktsplanen är påbörjat. De främsta frågorna 

som behöver hanteras i planen är; Energiförsörjning, Transportsystem, Boende 

och livsmiljöer och Näringsliv. Luleå kommun bjuder in alla boende inom 

planområdet till dialogmöten och workshops under hösten 2024. 

 

Mer information:  

Fördjupad översiktsplan Bensbyn - Björsbyn - Luleå kommun (lulea.se) 

Dialog vid start av arbete med ny fördjupad översiktsplan för Bensbyn - Björsbyn 

(vartlulea.se) 

 

 

4. Information/frågor från Lule Byaforum 

 

- Bygga på landsbygderna - direktiv Lulebo 

Lule Byaforum önskar ett förtydligande kring tidsplan och vilka områden som 

undersöks. Utredning av byggande på landsbygderna pågår och Luleå kommun 

har haft en bra dialog med Lulebo, där de gemensamt har ringat in potentiella 

platser som exempelvis Hemmansvägen i Antnäs där eventuell rivning av 

fastighet, ny detaljplan med mera skulle kunna möjliggöra byggande av nya 

bostäder. Det råder olika ekonomiska förutsättningar att bygga och Lulebo ska, 

som vilken annan bostadsbyggare, få kalkylen att gå ihop. Diskussioner förs 

också kring möjligheten för kommunen och Lulebo att samarbeta och dela på 

risken, vilket kan möjliggöra byggande. Utredning väntas lämnas in i oktober.  

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.lulea.se/samhalle--utveckling/samhallsplanering/utvecklingsplaner/fordjupad-oversiktsplan-bensbyn---bjorsbyn.html
https://www.vartlulea.se/arkiv/aktuellt/dialogvidstartavarbetemednyfordjupadoversiktsplanforbensbynbjorsbyn.5.7158e999191c245d216485c.html
https://www.vartlulea.se/arkiv/aktuellt/dialogvidstartavarbetemednyfordjupadoversiktsplanforbensbynbjorsbyn.5.7158e999191c245d216485c.html


  

MINNESANTECKNINGAR 
Mötesdatum 

 

2024-09-17  

 

- Utökat stöd till föreningar 

- Utlägg landsbygdsmiljonen 

- Tydligare regler och krav för de olika bidragen 

 

Ett första utkast på förslag till nya kriterier för bidrag och medel som riktar sig till 

landsbygderna och skärgården har tagits fram. Detta förslag beaktar ovan 

medskick från Lule Byaforum om exempelvis tydligare regler kring kraven vad 

de olika bidragen gäller, behov av indexuppräkning samt huruvida det är möjligt 

att hitta en lösning som gör att enskilda personer inte behöver ligga ute med 

pengar innan utbetalning av medel. Förhoppningen är att ärendet tas upp till 

kommunfullmäktige vid årsskiftet. 

 

- Vägunderhåll 

Brist på underhåll av vägar skapar problem för exempelvis skolskjuts i 

Brändön/Örarna. Ulrika Lundberg berättar att tidigare har det tagits medel från 

investeringsbudgeten vid behov av vägrenovering på landsbygderna, men att 

detta ej är möjligt längre. I stället ska renoveringskostnader tas från 

driftsbudgeten som inte är tillräcklig för de behov som finns. Ulrika tar med sig 

önskemål om bättre planering av underhåll, så som hyvling av vägar under vår 

och innan skolstart på hösten. 

 

- Landsbygdsforum i oktober 

Årets Landsbygdsforum med fokus på kris och beredskap är planerat att äga rum 

den 19 oktober i Sundoms Bygdegård. Erika Johansson och Ulrica Magnusson har 

haft en avstämning för planering av innehåll. Landsbygdsrådet önskar att 

gruppledare för alla partier bjuds in till forumet. 

 

 

5. Övriga frågor  

Region Norrbotten jobbar med att ta fram en ny regional utvecklingsstrategi. 

Möjlighet finns att ge inspel genom en egen workshop med digitalt stöd. Lule 

Byaforum planerar att hålla en egen workshop den 16 oktober.  

 

Mer information:  

https://utvecklanorrbotten.se/om-regional-utveckling/rus-var-med-och-hitta-

norrbottens-vag-framat/ 

 

 

6. Nästa sammanträde Landsbygdsrådet  

Den 17 december 2024, kl. 18.00-20.00, Stadshuset, våning 9.  

 

https://utvecklanorrbotten.se/om-regional-utveckling/rus-var-med-och-hitta-norrbottens-vag-framat/
https://utvecklanorrbotten.se/om-regional-utveckling/rus-var-med-och-hitta-norrbottens-vag-framat/
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7. Mötets avslutande 

Ordförande tackade alla för ett bra engagemang och avslutade mötet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras: 

 

 

 

Fredrik Hansson          Jenny Hallergren Norlin         

 


